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Број:01,02,03,03/11-05-1-301/13 

Сарајево, 11. 10. 2013. године  

 

 

 

ИЗВЈЕШТАЈ 

О ПОСЈЕТИ ДЕЛЕГАЦИЈЕ ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА ПАРЛАМЕНТАРНЕ 

СКУПШТИНЕ БиХ ЈАПАНУ 

 

Делегација Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у саставу: 

Денис Бећировић, предсједавајући, Милорад Живковић, први замјеник предсједавајућег, и 

Мато Фрањичевић, посланик у Представничком дому, Мирсада Букарић-Ковачевић, 

руководилац Сектора за међународне односе и протокол, и Амила Жујо, преводилац, на позив 

г. Бунмеија Ибукија, предсједника Представничког дома Парламента Јапана (ДИЕТ) боравила 

је од 24. до 27. 09. 2013. године у званичној посјети Јапану. Том приликом уприличени су 

сљедећи састанци: 

- састанак са предсједником Представничког дома Парламента Јапана, г. Бунмеијем 

Ибукијем 

- састанак са гђом Садако Огата 

- састанак са члановима управе ЈИЦА 

- састанак са замјеником министра спољних послова Јапана г. Миноријем Киуишијем 

- састанак са члановима Групе пријатељства Парламента Јапана за сарадњу са 

Парламентарном скупштином Босне и Херцеговине 

Састанак са г. Бунмеијем Ибукијем, предсједником Представничког дома  

Сусрет делегације Представничког дома ПСБиХ са предсједником Ибукијем и његовим 

сарадницима протекао је у пријатељској и веома пријатној атмосфери. Г. Ибуки је упутио топлу 

добродошлицу бх. парламентарцима и интересовао се за тренутно стање и активности које се 

воде у БиХ. Истакао да су БиХ и Јапан имали периоде ратова, али да након свега активности 

треба усмјерити у другим правцима, заштити животне средине и екологији. Казао је да и они у 

Јапану имају мањине на сјеверу и југу земље, али да су сви Јапанци, и да добро функционишу у 

том погледу. 

Денис Бећировић је искористио прилику да се захвали домаћинима на огромној помоћи коју је 

Влада Јапана упутила БиХ реализацијом више од 200 различитих пројеката у вриједности око 

400 милиона долара. Посебно је изразио саосјећање с јапанским народом због трагедије након 

разорног земљотреса и погибије многих Јапанаца и катострофе у нуклераној електрани 

Фукушима. 

Домаћинима је честитао и на одлуци о организацији Олимпијских игара 2020. у Токију. 

Истакао је жељу Босне и Херцеговине за интензивирањем економске сарадње с Јапаном. У том 

смислу поменуо је и значај пројеката Нагоја – ауто-дијелова. Такође, навео је гране привреде за 

које влада изузетна заинтересованост у погледу улагања а тичу се пројеката у области 

инфраструктуре, туризма, енергетског сектора, пољопривреде, металне индустрије. Изразио је 

наду да ће Јапан подржати евроатлантски пут БиХ, те подсјетио домаћине на важне споразуме 

за које у БиХ постоји велики интерес али да се чека изјашњење јапанске стране. Денис 

Бећировић је посебно нагласио потребу даљег унапређења међупарламентарне сарадње, те 

казао да је ово прва билатерална посјета делегације ПСБиХ Јапану. Упутио је позив 

предсједнику Ибукију да посјети Босну и Херцеговину.    
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Г. Ибуки је информисао делегацију ПДПСБиХ о начину функционисања Представничког дома 

Јапана, дао историјски пресјек рада овог законодавног тијела, те објаснио да је питање 

споразума о којем је говорио г. Бећировић у надлежности Владе Јапана, те да ће са своје стране 

предузети активности с циљем поновног информисања надлежних у вези с тим. 

На крају посјете г. Бунмаи Ибуки је лично провео делегацију Представничког дома ПСБиХ 

кроз Парламент и показао салу Представничког дома те говорио о начину рада и гласања. 

Сатанак је трајао 45 минута. 

Састанак са гђом Садако Огата 

Овај сусрет је обиљежила ретроспектива активности бивше високе комесарке УН-а за 

избјеглице, њеног ангажмана, те помоћи Босни и Херцеговини у реализацији пројеката 

хуманитарног карактера, успостављању ваздушног моста ради достављања потребних 

намирница опкољеним градовима,  као и честих посјета Сарајеву и Мостару током рата. Г. 

Бећировић се и овом приликом захвалио гђи Огата на њеном несебичном ангажману те 

искористио прилику и позвао је да снагом свог ауторитета подржи ратификацију споразума 

између БиХ и Јапана те успостављање доброг оквира за даљу сарадњу, посебно економског 

карактера. 

Састанак са члановима управе ЈИЦА 

Састанак са водећим људима ове организације протекао је у резимирању досадашњих улагања 

ЈИЦА-е у БиХ али и шире у региону. Посебно су нагласили да стабилност Босне и Херцеговине 

значи и стабилност цијелог региона. Навели су да су тренутно ангажовани на пројектима 

успостављања хармоније међу народима и помирењу, посебно на подручју Сребренице. Веома 

много су уложили у пројекте обнове инфраструктуре и реконструкције, али да су њихови 

приоритети будуће сарадње развој економије, тј. малих и средњих предузећа. Поменули су 

туризам као посебно перспективну грану привреде, с обзиром на интерес који Јапанци у 

посљедње вријеме показују за БиХ. Предсједвајући Бећировић је и овом приликом изразио 

посебну захвалност за све што је ЈИЦА урадила у Босни и Херцеговини, те нагласио да жели да 

посјета делегације ПСБиХ Јапану има истовремено и политичку и економску конотацију. 

Милорад Живковић је упутио посебну захвалност за инфраструктурне пројекте у Добоју, гдје је 

ЈИЦА активно помогла у изградњи моста, те информисао домаћине о предстојећем попису 

становништва и значају који има за становнике БиХ.  

Састанак са замјеником министра спољних послова Јапана г. Миноријем Киуишијем 

У част делегације Представничког дома ПСБиХ, г. Минори Киуиши је уприличио радни ручак. 

Г. Киуиши је објаснио да је његова функција замјеника министра спољних послова Јапана 

везана за развој парламентаризма и унапређење парламентарне сарадње. Изнио је лична 

запажања на изборима у БиХ, првим послије потписивања Дејтонског мировног споразума, 

када је био у посматрачкој мисији. 

И овом приликом делегација Представничког дома ПСБиХ се захвалила на срдачном пријему, 

али и свеукупној помоћи коју је Јапан, као други највећи донатор, пружио у најтежим 

тренуцима грађанима и држави БиХ. Денис Бећировић је подсјетио саговорника на интерес 

БиХ за потписивање споразума о избјегавању двоструког опорезивања, о трговинској и 

економској сарадњи, те унапређењу и заштити инвестиција између наше двије земље. Такође је 

истакао и наду да ће питање визног режима Јапана према грађанима БиХ бити актуализирано 

будући да је БиХ укинула визе за грађане Јапана. Вођени су разговори и о европском путу БиХ, 

страним улагањима и изградњи боље будућности за све грађане наше земље. У том смислу је 

речено да значајну улогу има геостратешки положај БиХ, као мост између Истока и Запада, гдје 

се укрштају различите вјере, народи и интереси. Такође је истакнуто да у години кад се 

обиљежава 100 година од почетка Првог свјетског рата народи БиХ желе да пошаљу глобалну 

поруку мира. Г. Киучи је појаснио да о споразуму о визама одлучује правосуђе Јапана  
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(безбједност и унутрашњи послови),  да питање споразума о избјегавању двоструког 

опорезивања још није разматрано, али да су јапанске компаније мјеродавне у изражавању 

интереса државе у овом сегменту. 

 

Састанак са члановима Групе пријатељства Парламента Јапана за сарадњу са 

Парламентарном скупштином Босне и Херцеговине 

Састанак са члановима Групе пријатељства Парламента Јапана је био изузетно срдачан, 

конструктиван и информативан, при чему је исказан интерес јапанских парламентараца да се 

сарадња са ПСБиХ унаприједи. Ова група, основана 2008. године, има 15 чланова и поново је 

активирана прије неколико мјесеци. Њени чланови су: г. Нобутака Мачимура, члан ДИЕТ-а 

(Представничког дома),  бивши министар спољних послова, г. Ишава, замјеник предсједника, 

гђа Мицушима, једна од најпознатијих активисткиња владајуће Либералне партије, г. Киши, 

(брат јапанског премијера Шинзоа Абеа), г. Минору Терада, посланик из области Хирошиме, и 

други. Сви они су изразили задовољство због сусрета с првом делегацијом БиХ парламентараца 

у Токију. Исказали су завидно познавање прилика у БиХ, у свим сферама живота, од 

политичких, културних и посебно спортских дешавања. Истакли су спремност и наду да ће 

групе пријатељства бити носиоци многих активности које ће унаприједити парламентарну али 

и друге видове сарадње између Босне и Херцеговине и Јапана. Већина чланова Групе 

пријатељства Парламента Јапана је већ боравила у БиХ, пословно или приватно, и с 

одушевљењем су причали о утисцима, сусретима с људима, природи и храни. Чланови 

делегације ПДПСБиХ, г. Бећировић, г. Живковић и г. Фрањичевић информисали су јапанске 

колеге с многим специфичностима нашег друштва, политичким процесима, европском путу, 

попису становништва, те изразили захвалност на срдачном пријему у Јапану и упутили позив 

члановима Групе пријатељства Јапана да посјете БиХ. 

Извјештај сачинила: 

Мирсада Букарић-Ковачевић 

 

 

 

 Колегијуму Представничког дома ПСБиХ 

 Министарству иностраних послова БиХ 

 архиви 

 

 

   

 

 

 

 


